



The Central Bank of the UAE Welcomes the Appointment of H.E. Abdulhamid Saeed as Governor

- The CBUAE Board of Directors welcomes H.E. Saeed appointment as Governor
- H.E. the Governor will continue the successful trajectory of the CBUAE, including the implementation of the Targeted Economic Support Scheme.

Abu Dhabi, (4 April 2020): Following the issuance of the federal decree on the appointment of H.E. Abdulhamid Saeed as the Governor of the Central Bank of the UAE (CBUAE) on 2nd April 2020, the Board of Directors welcomes H.E. Saeed in his new position.

As a former Board Member and former Group Chief Executive Officer of First Abu Dhabi Bank PJSC, H.E. Abdulhamid Saeed has an extensive record of service in the UAE banking sector and will continue the CBUAE's successful trajectory in enhancing monetary and financial stability through effective supervision, ensuring prudent reserve management, and building and protecting a robust financial infrastructure in line with international best practices. This includes the implementation of the Targeted Economic Support Scheme to contain the repercussions of the COVID-19 pandemic announced in March 2020.

Commenting on the decree of his appointment, **H.E. Abdulhamid Saeed said:** "I sincerely thank the leadership of the UAE, on appointing me in the position of

المصرف المركزي يرحّب بتعيين معالي عبدالحميد سعيد في منصب المحافظ

- مجلس إدارة المصرف المركزي يرحّب بتعيين معالي عبدالحميد سعيد محافظاً
- معالي المحافظ سيواصل المسيرة الناجحة للمصرف المركزي بما في ذلك خطة الدعم الاقتصادية الشاملة

أبوظبي، (4 أبريل 2020): تعقيماً على المرسوم الاتحادي الذي صدر يوم الخميس الموافق 2 أبريل 2020، بتعيين معالي عبدالحميد سعيد محافظاً لمصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي، رحّب مجلس إدارة المصرف المركزي بمعالي المحافظ في منصبه الجديد.

ويتمتع معالي عبدالحميد سعيد بخبرة واسعة في القطاع المصرفي، حيث شغل منصب عضو مجلس الإدارة والرئيس التنفيذي لمجموعة بنك أبوظبي الأول. وسوف يستكمل المسيرة الناجحة للمصرف المركزي في تعزيز الاستقرار النقدي والمالي في الدولة من خلال أطر رقابية وتنظيمية متينة لضمان إدارة فعالة للاحتياجات وتطوير البنية التحتية الصلبة للقطاع المالي تماشياً مع أفضل الممارسات الدولية في هذا المجال. ويشمل ذلك تنفيذ خطة الدعم الاقتصادية الشاملة الموجهة لاحتواء تداعيات وباء كوفيد-19 التي أعلنتها المصرف المركزي في شهر مارس المنصرم.

وتعليقاً على مرسوم تعيينه، صرح معالي عبدالحميد سعيد: "أشكر قيادتنا الرشيدة على الثقة التي منحتني إياها لتولي منصب محافظ مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي، ويشرفني أن أخدم وطني



مصرف الإمارات العربية المتحدة المركزي
CENTRAL BANK OF THE U.A.E.

Governor of the Central Bank of the UAE. It is an honor to perform this national duty, to lead a critical institution that promotes monetary and financial stability and lays the foundation for sustainable economic growth.”

من خلال العمل في هذا المؤسسة الحيوية المعنية بمسؤولية تعزيز الاستقرار النقدي والقطاع المالي في الدولة وصولاً إلى دعم التنمية الاقتصادية المستدامة.”

H.E. Abdulhamid Saeed replaces H.E. Governor Mubarak Rashed Khamis Al Mansoori, who held this role since September 2014 and made invaluable contributions to facilitating a sound banking system resulting in improved financial system stability and economic growth during that time. The CBUAE Board of Directors expressed their sincere gratitude to H.E. Al Mansoori for his numerous achievements.

وجاء تعيين معالي عبدالحميد سعيد خلفاً لمعالي مبارك راشد المنصوري بعدما تولى منصب المحافظ منذ العام 2014، حيث قدّم مساهمات جمة في الارتقاء بالنظام المصرفي الإماراتي ما أدى إلى تعزيز الاستقرار المالي والنمو الاقتصادي خلال تلك الفترة. وأعرب مجلس إدارة المصرف المركزي عن خالص امتنانه لمعالي مبارك راشد المنصوري على إنجازاته العديدة.

-Ends-

- انتهى -